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معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی، 
باشگاه  اولویت های  و  اهداف  تشریح  ضمن 
فیلم اولی ها در بنیاد فارابی تاکیدکرد: تا پیش از 
این استعدادهایی که پول نداشتند، نمی توانستند 
وارد سینما شوند. حبیب ایل بیگی در گفت وگو با 
مهر درباره باشگاه فیلم اولی ها و بحث امتیازدهی 
به متقاضیان پروانه کارگردانی، با بیان اینکه در هر 
دوره ای باید نسبت به شرایط زمان، بررسی هایی 
صورت گیرد تا نقاط قوت و ضعف مورد ارزیابی قرار 
گرفته و به نفع شرایط جدید تغییرات را انجام دهیم، 
گفت: سینمای ایران در حوزه فیلم اولی ها تا ۲ ماه 
پیش که مسئولیت صدور پروانه کارگردان فیلم اول 
به بنیاد سینمایی فارابی سپرده شد، فرآیند خاصی 
را برای حضور این گروه در سینما دنبال می کرد. وی 
با اشاره به چگونگی دریافت مجوز برای کارگردانان 
فیلم اول، توضیح داد: تا پیش از این تهیه کننده 
کارگردان فیلم اول را انتخاب می کرد و در نهایت 
فیلمنامه موردنظر را به شورای پروانه ساخت ارائه 
می کردند. این شورا نیز بعداز بررسی فیلمنامه 
کارگردان فیلم اول، در صورت تایید فیلمنامه، نمونه 
فیلم های متقاضی را بازبینی می کرد و در صورت 
تایید نمونه کارها و به دست آوردن امتیاز لازم، پروانه 
ساخت صادر می شد. این مدیر سینمایی بیان کرد: 
البته این را هم باید بگویم بحث امتیازدهی به این 
معنا نبود که الزاما امتیاز داده شود، بلکه فرآیند به 
اینگونه بود که چند نمونه از فیلم هایی که توسط 
کارگردان متقاضی ساخته شده بود، توسط شورا 

مورد بررسی قرار می گرفت تا توان فیلمسازی فرد 
متقاضی مورد بررسی قرار گیرد. در این روند معمولا 
همه کسانی که به نوعی تهیه کننده و سرمایه گذار 
پشتشان بود، موفق به دریافت پروانه کارگردانی 
می شدند. در واقع امتیازداشتن یک کارگردان در 
بدو ورود شامل جذب سرمایه گذار و تهیه کننده و 
داشتن فیلمنامه خوب بود که این موارد به تنهایی 
برای دریافت مجوز کارگردانی، کفایت می کرد. وی 
ادامه داد: در سال ۹۳، همین روندی که تا چند ماه 
پیش اجرا می شد، اعمال می شد و بارها در جلسات 
اعلام می کردم که این روش ضد استعدادهای خوبی 
است که در کشور ما وجود دارد. به دلیل اینکه 
شرایط به گونه ای بود که تنها افرادی می توانستند 
فیلم تولید کنند و یا وارد سینما شوند که سرمایه و یا 
سرمایه گذار داشته باشند. اما این روش نمی توانست 
شرایطی را ایجاد کند تا بهترین ها وارد سینما شوند 
و بیشتر برای افرادی بود که از وضعیت مالی خوبی 
برخوردار بودند و استعدادهای خوب ولی بی پول 
نمی توانستند وارد سینما شوند. معاون ارزشیابی 
و نظارت سازمان سینمایی بیان کرد: لازم است 
یادآور شوم که یکی از رویکردهای سازمان سینمایی 
در دوره جدید، بحث توجه به توسعه سینما در 
استان هاست. درواقع در بسیاری از استان های کشور 
جوان های مستعد و خوبی وجود دارند که بسیاری 
از آنها به دلیل آنکه توان مالی مناسبی ندارند و 
آشنایی مناسبی با تولیدکنندگان و سرمایه گذاران 
سینمایی ندارند، نمی توانند وارد سینما شوند. در 

صورتی که برخی از این افراد استعدادهای بسیار 
خوبی در حوزه سینما هستند. وی توضیح داد: 
باشگاه فیلم اولی ها در بنیاد سینمایی فارابی، یکی 
از راه های شناسایی چنین استعدادهایی برای 
سینماست. در واقع بنیاد سینمایی فارابی می تواند با 
این روش از بین متقاضیان فیلمسازی، استعدادهای 
خوب را شناسایی کنند تا اگر این استعدادها پشتوانه 
و یا سرمایه گذار خوبی ندارند، فارابی وارد عرصه 

شده و به آنها کمک کند.
 تربیت استعدادهای جوان 

ایل بیگی با اشاره به اینکه بنیاد سینمایی فارابی 
به عنوان نهادی که به دنبال کشف استعدادها و 
آموزش آنهاست، باید در زمینه حمایت از فیلمسازان 
جوان ورود پیدا کند، گفت: البته بخشی از این 
حمایت ها نیز می تواند از سوی انجمن سینمای 
جوان صورت گیرد تا استعدادهای جوان بتوانند 
وارد سینما شوند و بی شک چنین راهی به عدالت 
نزدیک تر است. وی ادامه داد: خوشبختانه به دلیل 
سابقه فعالیت در سینمای جوان، سفرهای مختلفی 
به استان ها داشته و با سینماگرانی که در استان ها 
حضور دارند آشنا هستم و همین مساله باعث 
ارتباط من با آنها شده است. معاون ارزشیابی و 
نظارت سازمان سینمایی افزود: سینمای ایران بعداز 
انقلاب اسلامی، سیاست های خوبی را دنبال کرد که 
از جمله این برنامه ها می توان به تربیت استعدادهای 
جوان در سراسر کشور و ایجاد امکانات لازم برای آنها 
اشاره کرد. اما نباید فراموش کرد که باید شرایطی را 
ایجاد کرد تا مراحل بعدی حمایتی از این استعدادها 
صورت گیرد. سازمان سینمایی می تواند امکانت لازم 
برای تولید توسط سینماگران جوان را فراهم کند. 
وی توضیح داد: اگر برای فیلم اولی ها امکان حمایت 
فراهم نشود با اشتباه بزرگی مواجه می شویم که 
خوشبختانه بنیاد سینمایی فارابی از طریق باشگاه 
فیلم اولی ها حمایت های لازم از این بخش از سینما 
را انجام می دهد. این مدیر سینمایی اظهارکرد: 
یکی از اتفاقات خوب این است که سوابق متقاضیان 
در بخش های مختلف فرهنگی و هنری بررسی 
می شود، همچنین جلسات گفت وگو با فیلمساز 
برگزار می شود و همین جلسات به ما کمک می کند 
تا بتوانیم متقاضیان فیلمسازی را شناخته و چرایی 
ورود آنها به سینما را درک کنیم در ادامه چنانچه 
نیازی به آموزش هم وجود داشته باشد از سوی 

باشگاه فیلم اولی ها انجام می شود. 

سریال »مهران احمدی«  
منتشر می شود

 معاون ارزشیابی سازمان سینمایی مطرح کرد

دیگر شرط ورود به سینما »پول« نیست

 اعلام اسامی تیم جدید 
»شب های مافیا«

برنامه  جدید  تیم  اسامی  اعلام  با 
»شب های مافیا« در شبکه نمایش خانگی، 
دیگر نام سعید ابوطالب به عنوان کارگردان 
و تهیه کننده به چشم نمی خورد. به گزارش 
ایسنا، »شب های مافیا« براساس بازی 
مافیا ساخته شده  است. این برنامه آبانماه 
کارگردانی  به  نخستین بار  برای   ۹۹
تولید،  ابوطالب  تهیه کنندگی سعید  و 
پخش و سری چهارم آن برای نوروز ۱۴۰۱ 
منتشر شد. حالا به تازگی با اعلام اسامی 
تیم جدید »شب های مافیا«، نام سعید 
ابوطالب به عنوان کارگردان و تهیه کننده 
به چشم نمی خورد و اعلام شده است این 
مسابقه با حضور یک تیم جدید به مرحله 
تولید رسیده است. »شب های مافیا« 
در قسمت های انتهایی و به خصوص در 
فینال فینالیست ها با حاشیه هایی از سوی 
شرکت کنندگان مواجه شده بود. سعید 
ابوطالب درباره  احتمال تقلب در این برنامه، 
تصریح کرده بود: خیلی  از بازیگران قبل 
از اینکه جلوی دوربین بیایند، در جلسات 
متعدد تمرینی ما شرکت می کنند. طبیعتا 
برخی نیز ممکن است مایل باشند که جلوی 
دوربین به آنها کمک شود و این انتظار را از 
گروه کارگردانی دارند، ولی همه جذابیت 
این رئالیتی شو این است که آنچه که جلوی 
دوربین اتفاق می افتد شفاف و صادقانه 
باشد؛ بنابراین، به  رغم اینکه خود من یکی، 
۲ بار شنیدم برخی از افراد ادعایی درباره 
صادقانه نبودن »شب های مافیا« دارند، هر 
بازیگری که در رئالیتی شوهای ما شرکت 
کند حتما روی این موضع صحه می گذارد. 
به تازگی اعلام شده است، سری جدید 
»شب های مافیا« با اعمال تغییراتی، در حال 
تولید است و به زودی منتشر خواهد شد. 
محمدرضا رضاییان تهیه کننده این برنامه 
است و سینا دوراندیشان کارگردانی آن را به 
عهده دارد. همچنین محمدرضا علیمردانی، 
به عنوان گرداننده در برنامه حضور دارد. در 
این فصل قرار است چهره های فرهنگی، 
هنری و ورزشی حضور داشته باشند. برای 
ضبط قسمت های جدید این برنامه، دکور 
اختصاصی طراحی شده است. روند مسابقه 
بدین شکل است که در هر فصل که شامل 
۴ بازی است، ۱۲ شرکت کننده، در قالب دو 
گروه »مافیا« و »شهروند« باهم به رقابت 
می پردازند. ابوطالب پیش از این نیز در 
»رالی ایرانی« و »شام ایرانی« فعال بوده 

است. 

سریال »بی گناه« به کارگردانی 
تهیه کنندگی  و  احمدی  مهران 
مصطفی کیایی، از یکشنبه )ششم 
شهریورماه( در شبکه نمایش خانگی 
منتشر  شد. عماد رضایی نیک و رضا 
علیپور به سرپرستی محسن کیایی 
به نگارش درآورده اند. در این سریال، 
محسن کیایی، ویشکا آسایش، شبنم 
مقدمی، مهران احمدی، ماهور الوند، 
نسرین نصرتی، حسین پورکریمی، 
هدیه بازوند، نوید لایقی، منوچهر 
زنده دل، دنیا مدنی، مبینا طبایی، 
مهران وثوقی، با هنرمندی: مسعود 
رایگان و مهرانه مهین ترابی و با 
حضور: رویا تیموریان و آتیلا پسیانی، 
به هنرمندی پرداخته اند. همچنین 
باران احمدی، احسان معجونی و 
یگانه رادبخش نیز به عنوان چهره های 
جدید بازیگری در بی گناه معرفی 
می شوند. سایر عوامل سریال نیز 
به شرح زیر معرفی می شوند: مدیر 
فیلمبرداری: حسین جلیلی، تدوین: 
نیما جعفری جوزانی، موسیقی: آرمان 
موسی پور، جلوه های بصری: فرید 
ناظر فصیحی، مدیر تولید: شهاب 
علی بخشی، مدیریت هنری صحنه 
و لباس: سیامک احصایی، طراح 
قوچانی،  مهدی  لباس:  و  صحنه 
طراح چهره پردازی: عباس عباسی، 
صدابردار: امیر نوبخت، صدا گذار: امین 
شریفی، برنامه ریز: زینب نصراللهی، 
دستیار اول کارگردان: محمد مهدی 
رسول زاده، جلوه های ویژه میدانی: 
آرش آقابیک، مدیر تبلیغات: میلاد 
سعیده  صحنه:  منشی  کیایی، 
دلیریان، عکاس: محسن کرمانی، 
مدیر تدارکات: مرتضی اسکندری و 

مجری طرح: محسن کیایی.

مدیر مرکز هنرهای تجسمی:
جوانان را رها نمی کنیم

نشست رسانه ای بیست  ونهمین جشنواره هنرهای تجسمی 
جوانان ایران، با حضور عبدالرضا سهرابی، مدیرکل مرکز 
هنرهای تجسمی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس شورای 
سیاستگذاری جشنواره بیست ونهم، محمد مهدی رحیمیان، 
دبیر هنری و عبدالرحیم سیاهکارزاده، دبیر اجرایی این رویداد 
هنری در سالن جلسات معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی برگزار شد. در این نشست، عبدالرضا سهرابی 
عنوان کرد: »جوانی، سنی است که در آن انبوهی از ظرفیت ها و 
استعدادهای بالقوه  مستتر است. نکته حائز اهمیت این است که ما 
نمی توانیم از شور و شوق فطری سنین جوانی بگذریم. بدون شک، 
اگر فطرت جوانی در عرصه هنر به درستی هدایت شود، اتفاقات 
بسیار خوبی رخ خواهد داد.« او ادامه داد: »هنر، مهم ترین امکان 
برای معرفی ظرفیت های موجود در فرهنگ و تمدن هر کشور 
است. به فرموده مقام   معظم رهبری، هنر زبانی برای بیان نقاط 
ضعف و قوت موجود و اصلاح آنهاست و این اتفاق در پرتو استفاده 
از توانایی و ظرفیت های جوانان امکان پذیر است. در این راستا، 
بخش عمده ای از فرمایشات رهبر فرزانه انقلاب در بیانیه گام 
دوم خطاب به جوانان است و این موضوع تکلیف مسئولان را در 
حوزه سیاستگذاری و اجرا سنگین تر می کند. جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان ایران، اهداف بیانیه گام دوم انقلاب را فراهم 
می سازد.« مدیرکل هنرهای تجسمی درباره اهداف جشنواره 
توضیح داد: »هدف اصلی جشنواره هنرهای تجسمی جوانان 
ایران، کشف استعدادهای جوان و پرورش آ نهاست. در این راستا، 
نوآوری هایی در این دوره از جشنواره صورت گرفته است. ازجمله 
اینکه شرکت کنندگان پس از پایان کارگاه های آموزشی رها 
نمی شوند؛ بلکه کار اصلی از اینجا به بعد آغاز می شود.« او ادامه 
داد: »کارکرد مهم جشنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران، 
ظرفیت سازی و کادرسازی برای آینده هنر اصیل ایرانیـ اسلامی 
است. از سوی دیگر، یکی از خصوصیات اصلی این جشنواره، 
همراهی سینه به سینه هنرجویان جوان با استادان خود است 
که موجب اثرگذاری مضاعف و ارتقای سطح کیفی آموزش های 
ارائه شده می شود.« سهرابی اظهارکرد: »جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان ایران، امسال برای نخستین بار در پایتخت برگزار 
می شود و این امکان خوبی است برای اینکه هنرجویان سراسر 
کشور بتوانند به شکلی هدفمند و سازماندهی شده از ظرفیت ها 
و امکانان هنری موجود در پایتخت بهره مند شوند.« سهرابی 
در پاسخ به پرسشی درباره امکان حضور هنرجویان در عرصه 
بین الملل نیز گفت: »یکی از موضوعات جدی و مورد توجه دبیر 
هنری محترم جشنواره، تدارک امکانی برای ورود هنرجویان به 
عرصه بین الملل است اما ابتدا باید در داخل کشور به نقطه قابل 
قبولی برسیم. درباره ورود هنرجویان به بازار کار نیز باید بگویم 
که اگر این آموزش به صورت مستمر انجام  شود، خود به خود 
شرایطی رقم خواهد خورد که هنرمندان وارد بازار کار حرفه ای 
شوند. با وجود این، نگاه و انتظار نخست ما از این جشنواره، ارائه  

آموزش های کیفی و مناسب به هنرجویان جوان است.« 


